
Dr. Szalai Zsolt presbiter- és főgondnokjelölt 

 

Budapesten születtem 1965-ben református 

családban. Bár tizenhárom éves koromban 

konfirmáltam, élő hitre és Jézus Krisztussal 

személyes kapcsolatra csak negyvenéves koromban 

jutottam. Feleségemmel Isten kegyelméből 

harmincöt éve élünk házasságban, két felnőtt 

lányunk van. Végzettségem közgazdász, üzletviteli 

tanácsadással, vezetői mentorálással, közgazdasági és vezetési témák 

oktatásával foglalkozom. 2006 óta vagyok presbiter, 2018 óta pedig 

(fő)gondnok; gondnoki szolgálatom mellett nagy örömmel veszek részt 

kiscsoportos beszélgetések vezetésében. A Keresztyén Vezetők és 

Üzletemberek Társasága elnöki tisztét 2016 óta töltöm be. 

Minden gondotokat őreá vessétek, mert neki gondja van rátok. (1Pt 5,7). Idén év 

elején egy igéskártyahúzásnál ezt az igeszakaszt hozta elém az Úr. Mélyen 

elgondolkodtatott, mert éppen egy olyan élethelyzetben talált engem, 

amikor gyűltek a gondfelhők fejem felett, akár a gyülekezet életével, akár 

életem más területeivel kapcsolatban. És nagyon megnyugtató is volt, mert 

egyértelművé tette, hogy terheinket az Úr hordozza. Ha örömmel és hálával 

visszagondolok az elmúlt hat év szolgálatára, akkor ez folyamatosan így 

történt. Bizakodással tölt el, hogy a következő hat évben is Isten kegyelme 

és szeretete hordoz majd bennünket a presbiteri szolgálatban. 

Amikor úgy döntöttem, hogy elfogadom a következő hat évre szóló 

jelöltséget, akkor két dolog ösztönzött erre:  

- Vezetőként nagyon jó megtapasztalni, ahogyan Isten megváltoztatja az 
emberek életét igéjén és az Általa elhívott közösségen keresztül. 

- Személyes felelősséget érzek abban, hogy amit presbitertársaimmal és 
munkatársaimmal a gyülekezet életében Isten kegyelméből 
elindítottunk, azt következetesen tovább tudjuk vinni, és át tudjuk adni 
az utánunk következő nemzedéknek is. 

Végül szeretnék köszönetet mondani a gyülekezet közösségének a 

jelölésért, a személyes, testvéri biztatásokért és azért a szerető és szolgáló 

közösségért, amelynek elöljárója lehetek. 



Dr. Gellén Márton presbiterjelölt 
 
Gellén Márton vagyok, jelenleg is presbiter. 
Debrecenben konfirmáltam 1990-ben. Jézus 
Krisztustól 1993-ban egy nyári ifjúsági tábor 
alkalmával kaptam új életet, mint Isten véren 
megváltott gyermeke. 2006-ban kapcsolódtam a 
szentendrei református gyülekezet életébe. Végig 
jártam a "ranglétrát": először kórustag voltam, aztán 
pótpresbiter, presbiter, utána egyházmegyei 
jogtanácsos, zsinati póttag és végül a Zsinati Bíróság tagja. Elég 
valószínűtlen "karrier", de Isten útjai kifürkészhetetlenek. Feleségemmel és 
három gyermekemmel Szentendrén élünk. 

Világi pályafutásomat illetően számos helyen megfordultam. Jelenleg a 
Nemzeti Közszolgálati Egyetem habilitált egyetemi docenseként dolgozom, 
e mellett a Gál Ferenc Egyetem minőségügyi vezetője, továbbá a Pünkösdi 
Teológiai Főiskola és a Milton Friedman Egyetem óraadója vagyok. Civil 
szereplőként a Magyar Polgári Együttműködés Egyesület főtitkára és a 
Magyar Jogász Egylet Fővárosi Szervezetének alelnöke vagyok. Az elmúlt 
évet az Egyesült Államokban töltöttem családommal, ahol az egyetemi 
elfoglaltságok mellett igyekeztem a helyi presbiteriánus gyülekezet életébe is 
bekapcsolódni. 

Meggyőződésem, hogy annak az egyháznak van jövője, amelyik komolyan 
veszi az evangelizáció ügyét. Nem gondolom, hogy ez csak a lelkészek 
feladata lenne, ezért idén elvállaltam az 1903-ban alapított Bethánia C. E. 
Szövetség elnöki szerepét. A személyesen megélt evangéliumot át lehet és 
át is kell adni. Ennek egyik szép példája, hogy 2015-ben itt a gyülekezetben 
imacsoportot alakíthattunk, amit azóta is heti rendszerességgel megtartunk. 
Legfőbb vágyam, hogy mások is kedvet kapnak, és gyülekezetünk imádkozó 
gyülekezetté válik. Saját tapasztalat alapján mindenkinek csak azt tudom 
tanácsolni, hogy egyénileg és csoportosan is kezdje meg az imában való 
elmélyülést még ma! 

Aki tulajdon Fiát nem kímélte, hanem mindnyájunkért odaadta, hogyan ne 
ajándékozna nekünk vele együtt mindent? (Róm 8,22) 
  



Lázár Enikő presbiterjelölt 
 
Debrecenben születtem 1958-ban. Születésem után 
Füzesgyarmaton éltünk, ott kereszteltek meg. Az itt 
élő apai nagymamám tanított meg imádkozni 
négyéves koromban. Sokat mesélt Istenről, gyakran 
énekelt zsoltárokat, dicséreteket, imádságban járt 
egész nap. Később Szeghalmon, majd Debrecenben 
éltem a családommal. Fiatal felnőttként, friss 
diplomával a kezemben egy teljesen idegen városba, 
Szentendrére jöttem tanítani. Itt ismertem meg a férjemet, Deim Pétert. 
Négy gyermekünk született, két kis unokánk van, és várjuk a harmadikat. 

Hogyan kerültem a gyülekezetbe? Fiatal édesanyaként rám nehezedtek a 
gyermeknevelés, építkezés, anyagi terhek nehézségei, és úgy éreztem, hogy 
feleségként, anyaként nem tudok a napi feladataimnak megfelelni, nem 
vagyok elég türelmes, megértő. Nem tudok jól szeretni. Ezért szeretetet 
tanulni eljöttem Isten házába, a mi templomunkba. Emlékszem az első 
utamra. A legidősebb gyermekem, Réka is szeretett volna velem jönni, de 
én egyedül indultam el. Sírva búcsúzott el tőlem. Az ige a templomban - 
mint sokszor ma is érezzük – nekem szólt. Ki milyen családot hagyott 
otthon? Milyen szívvel ültök itt?  – hangzottak az igemagyarázat kérdései. 
Magam előtt láttam az én síró, drága kislányomat. Alig vártam, hogy 
hazaérjek, és magamhoz öleljem. Elhatároztam, hogy ezentúl együtt járunk 
a templomba az istentiszteletekre. Mind a négy gyermekünk itt konfirmált. 
A konfirmálás sorozatát én kezdtem a családban, 30 évesen. A kapott igém 
így szólt: Bölccsé teszlek, és megtanítalak az útra, melyik úton kell járnod. Tanácsot 
adok, rajtad lesz szemem. (Zsolt 32,8). Nem éreztem akkor magaménak ezt a 
szép zsoltárverset. Bölcs? Hogyan? Mennyit kell még tanulnom? Ma már 
tudom, hogy ez a bölcsesség az Isten megismerése, Jézus Krisztus által. 

Nem tudom, merre fogok menni, és mit készít nekem Isten, de azt tudom, 
hogy az életemnek csak úgy van értelme, ha a Szentírás megvilágításában 
nézem. Istentől kapom az új élet reményét, aki „új eget és új földet” ígért. 
Szeretek ezekről a megélt élményekről beszélgetni a testvérekkel egy-egy 
ének, szép zsoltárvers, műalkotás vagy kirándulás kapcsán. Így épülhetünk 
egymás hite által. 
  



Majszinné Galambos Ildikó presbiterjelölt 
 
1968-ban születtem bár nem hívő, de mélyen 
szerető családban. Felnőtt megtérőként 2003-ban 
konfirmáltam a szentendrei gyülekezetben. 
Férjemmel, aki ugyancsak közösségünkben 
konfirmált, 1998 óta élünk Szentendrén. Felnőtt 
gyermekeink – harmincéves fiunk és huszonhét 
éves lányunk, akik templomunkban 
keresztelkedtek és konfirmáltak – már mindketten Budapesten élnek és 
dolgoznak. Az egyetem elvégzése óta, immáron harmincnégy éve 
középiskolások és felnőttek angol nyelvoktatásával, illetve 
nyelvvizsgáztatásával foglalkozom. 

Gyülekezetünkben hat éve szolgálok presbiterként. A megtérésemig a hit 
útján elég rögös út vezetett, ezért érzem szívemhez különösen közel az 
evangelizációt. Megtapasztaltam, hogy nem mindegy, kit, mikor és hogyan 
talál meg az evangélium. Ezért is nagy öröm számomra, hogy 
gyülekezetünkben már hetedik éve fut a Keresztkérdések sorozat, melyben 
annak indulása óta elhívást éreztem a szolgálatra, és mindig örömmel és nagy 
várakozással vállaltam és vállalok jelenleg is csoportvezetői feladatot. 
Csodálatos kegyelem megtapasztalni, hogy Isten elhívását elfogadva mindig 
megkapjuk a segítséget, hogy annak eleget tegyünk. A diakónia területén is 
szívesen veszek részt az idős testvéreinkkel való kapcsolattartásban, 
köszöntésükben és látogatásukban, illetve az évente megrendezett 
jótékonysági vásárban is lelkesen vállalok aktív szerepet. 

Mindemellett különösen fontosnak érzem, hogy közösségünk tagjai minél 
jobban megismerjék egymást, hogy minél többféleképpen és mélyebben 
megélhessük a testvéri szeretetet, valamint hogy megtaláljuk az egymásra 
odafigyelés útjait. Ezért is viselem szívemen a női kör működését, és 
örömmel szervezem és vezetem alkalmainkat. Mindehhez erőt ad férjem 
támogatása és az imaköröm, akikkel az imakörök létrejötte óta együtt 
imádkozunk Isten vezetéséért. 

A legfontosabbnak mégis azt érzem, hogy minél közelebb kerülhessek a 
teremtő Istenhez, minél inkább megismerhessem Őt és az akaratát, hogy 
tanuljak a szeretetéből és kegyelméből élni, és hogy ebben másoknak is 
segítsek.   



Nagy Domokos presbiterjelölt 
 
Hatvanéves villamosmérnök vagyok. Erdélyben 
születtem, 1988-ban települtem Magyarországra. 1991 
után hat évet Ausztriában, négy évet Ausztráliában 
dolgoztam. Mindig és mindenütt éreztem Isten 
kegyelmét és végtelen nagy szeretetét. Bárhol éltem, 
mindig kerestem a kapcsolatot a helyi református 
közösséggel, és rendszeresen jártam templomba. 
Feleségemmel és az akkor féléves fiunkkal 2003-ban 
költöztünk Szentendrére, itt még három lányunk született. 2006-tól vagyok 
a presbitérium tagja. 2015-től egy ciklusban egyházmegyei világi tanácsos 
voltam. Feleségem a vasárnapi óvodás csoport „Emese nénije”. Minden 
eddigi szolgálatunkat kevésnek tartjuk a hálánk kifejezésére azért a sok 
csodáért és áldásért, amelyben az Úr kegyelméből folyamatosan részesülünk. 
Éppen ezért újraválasztásom esetén erőmhöz és képességeimhez mérten az 
eddigieknél többet szeretnék tenni a közösségünkért. A múltbeli 
szolgálataim jelentős része műszaki jellegű támogatással kapcsolatos, a 
jövőben szeretnék a lelki közösség építésében aktívabban részt venni. A 
kereszt felé vezető utunkat szeretném egyengetni, és szívügyem, hogy együtt 
könyörögjünk és cselekedjünk a nemzetek közötti békéért. 
  



Pap József presbiterjelölt 

1961-ben születtem Szalárdon (a mai Románia 
területén), húsz éve szentendrei lakos és gyülekezeti 
tag vagyok, az elmúlt hat évben presbiterként 
szolgáltam. Boldog házasságban éltünk kedves 
feleségemmel, Gyöngyivel, 2022 novemberéig, 
amikor őt az Úr magához vette. Három felnőtt 
gyermekem van. Egy erdélyi élelmiszer-kereskedelmi 
cégnél töltök be vezető tisztséget. 

Fontosnak tartom a református gyülekezet tagjainak és a református 
gimnázium tanárainak, élő hitű szolgálatát, egymás és a diákok felé egyaránt. 
Az Úr mindvégig őrző, vezető pásztorunk volt, hálás vagyok ezért a nagy 
kegyelemért! Célom továbbra is az Úrral való járás, szolgálat az Ő akarata 
szerint, s a szentendrei gyülekezetbe beépülve hasznos tanítványának lenni. 

Mi pedig valamennyien az ő teljességéből kaptunk kegyelmet kegyelemre. (Jn 1,16)  



Turáni Laura presbiterjelölt 
 
De akik az Úrban bíznak, erejük megújul, szárnyra 
kelnek, mint a sasok, futnak, és nem lankadnak meg, 
járnak, és nem fáradnak el. (Ézs 40,31) 

2015 szeptemberben csatlakoztunk a gyülekezethez 
kisfiunk keresztelője kapcsán. Hálát adok azért, 
hogy nemcsak engem, hanem egész családomat 
megszólította az Úr, nélkülük ugyanis nehezen 
tudtam volna azt az utat bejárni, amit az elmúlt nyolc évben megtettem. 
Amikor először betettük ide a lábunkat, fogalmam sem volt arról, mit jelent 
a hit, hogyan kell Jézust követni. 

Hálás vagyok, hogy a gyülekezet az első perctől fogva kitárt karokkal 
fogadott minket. 2016-ban konfirmáltam, és Isten ezt követően és azóta is 
számtalan szolgálati lehetőséget adott, amelyben részt vehetek, és amiért 
hálás vagyok Neki. Rögtön átélhettem, hogy az Úr tesz alkalmassá minket 
egy-egy feladatra. Ráadásul a szolgálat révén olyan sok mindent kapunk: 
testvéri közösséget, akikkel együtt végezhetjük az adott feladatot, hálás 
ölelést a megszólítottaktól, új találkozásokat. 

Eredetileg közgazdászként végeztem és dolgoztam közel másfél évtizedig. 
De Istennek más terve volt velem, és bár én alkalmatlannak találtam magam, 
elindultam a hittanoktatói pályán. Azóta is meghatódom, hogy ennek 
kapcsán is mennyi támogatást kaptam a testvérektől, és a családom is milyen 
kitartóan viselte az éveket, amíg tanultam. Istennek pedig nem az számított, 
hogy én mit gondolok magamról, hanem Ő formált engem, és ismét csak 
Neki adhatok hálát azért a rengeteg ölelését, mosolyért, amit a gyerekektől 
kaptam, és a visszajelzésekért a szülőktől.  Tökéletesen tisztában vagyok 
vele, hogy ez nem az én érdemem, egyedül Istené a dicsőség. 

Szeretném, ha minél többen megtapasztalnák azt a csodát, hogy Isten 
megszólítja, elhívja őket, és utána egy olyan közösségbe helyez mindenkit, 
ahol a mustármagnyi hit kibontakozhat, és mások számára is nyilvánvalóvá 
válhat, mit jelent az, hogy Isten családjába tartozunk. Nem én szeretném 
meghatározni, hogy ennek kapcsán mi legyen a feladatom, hanem 
imádságban arra kérem Istent, hogy adjon nekem engedelmes szívet, hogy 
azt tegyem, amit Ő szeretne általam végezni.



Szávai Csaba Ödön presbiterjelölt 
 
1987-ben Budapesten születtem, 2000 óta élek 
Szentendrén. Feleségemmel még a gimnáziumi éveim 
alatt ismerkedtünk meg, majd 2013-ban házasodtunk 
össze. Tíz éve tartó házasságunk alatt négy gyermekünk 
született. Az egyetemen mérnökinformatikusként 
végeztem, és jelenleg telekommunikációs mérnökként 
számítógéphálózatokkal foglalkozom. Gimnáziumi 
tanulmányaimat a Szentendrei Református 
Gimnáziumban végeztem 2002-2006 között, ekkor kerültem a gyülekezetbe 
is, és ez idő alatt konfirmáltam. 

A gyülekezetnek 2018-tól vagyok aktív tagja, ekkor lettem férfiköri, később 
2019-ben imaköri tag is. Ez volt az az időszak, amikor már nem csak hittem 
Istenben, de visszatekintve az életemre láttam Benne a gondoskodó 
szeretetet, vezetést, és Rá is bíztam magam. Azóta több szolgálatban is részt 
veszek a gyülekezetünkben, valamint óvodánkban. Szeretnék jó magvető 
lenni, aki Isten kegyelméből teli tarisznyájából bőségesen tudja szórni a 
magot itt a gyülekezetben, és azon kívül is. Éppen ezért minden szolgálatra, 
amire a hatalmas Istenünk eszközeként elhív, örömmel szolgálok. Nem 
számít, hogy fakanalat vagy talicskát ad a kezembe, szívesen használom az 
Ő dicsőségére, amint eddig úgy a jövőben is. 
 
 

  



Váczi Buda Benedek presbiterjelölt 

 

1998-ban születtem Szentendrén egy szerető családba 

első gyermekként. A Szentendrei Református 

Gimnáziumban érettségiztem, majd az Eötvös 

Loránd Tudományegyetemen diplomáztam 

programtervező informatikusként, emellett videók 

készítésével is foglalkoztam. Jelenleg egyéni 

vállalkozóként dolgozom. A gimnáziumi éveim alatt 

ismerkedtem meg közelebbről a Bibliával, Istennel és Jézussal. 2012-ben 

konfirmáltam, de a döntést, hogy Krisztusé a szívem, csak 2018-ban, a 

gimnázium befejezése után hoztam meg. A gyülekezethez az ifin keresztül 

kapcsolódtam be, itt ismertem meg menyasszonyomat is, majd vele kezdtem 

el szolgálni a gyermek-istentiszteleteken, ahol először tapasztaltam meg, 

hogy milyen felemelő Istent hirdetni és dicsőíteni. Az elmúlt évek során 

gyülekezeten belül és kívül is több szolgálatban meg tudtam élni, milyen 

Isten országát építeni. Jelenleg ifivezetőként szolgálok a fiatalok egyik 

csoportjában, e mellett a dicsőítő csapatnak is tagja vagyok. A gyülekezetben 

nap mint nap megélem, hogy jó testvérekkel együtt Istent keresni és az ő 

országát hirdetni. Fontosnak érzem, hogy korosztálytól függetlenül egyre 

szorosabban így kapcsolódjunk egymáshoz. 

Mert egy az Isten, egy a közbenjáró is Isten és emberek között, az ember Krisztus Jézus, 

aki váltságul adta önmagát mindenkiért, tanúbizonyságul a maga idejében. (1Tim 2,5-

6)  



Vas Zsolt presbiterjelölt 

 

Szeretett férj és két gyönyörű lány büszke apja 

vagyok. 44 éves, rendőrtiszt és jogász, a rendőrség 

nemzetközi együttműködési területén dolgozom. A 

tápiószőlősi, majd a Nagyvárad téri református 

gyülekezet után a szentendrei közösség tagja lettem 

közel húsz éve. Racionális, humort kedvelő, 

lendületes embernek látom magam, aki nagyon 

szereti a Dunakanyart. A férfikör munkakedvelő tagjaként éltem át először 

a testvéri összetartozás hatalmas erejét. Hiszem, hogy értékeink legfőképp 

tetteinkben mutatkoznak meg. Jelen elhívásom leginkább az emberek 

bátorításában érzem. Bűnös ember vagyok, akit nagy türelemmel szeret az 

Isten.  

Mert nem a félelem lelkét adta nekünk Isten, hanem az erő, a szeretet és a józanság 

lelkét. (2Tim 1,7)  



Váradi Zsigmond presbiterjelölt 
 
Ötvenegy éves vagyok, huszonhárom éve nős. 
Feleségemmel közösen három fiúgyermekünket 
neveljük. Tanár, közgazdász és munkavédelmi 
szakember végzettségem van. Huszonkét éve 
dolgozom ugyanannál a cégnél, jelenleg 
tudásmenedzsment-tanácsadóként 
tevékenykedem. 

Pesterzsébeten konfirmáltam, akkor ott, a húszas éveim elején döntöttem 
el, hogy Istennel járom az életem, aki annyira szeretett, hogy egyszülött Fiát 
adta értem. Ő az, aki szeretetével átölel, meggyógyított, új életet adott, és a 
szolgálatba küld. 

A Róm 10,9 az igei iránymutatásom, ami konfirmációs áldó igém is volt: Ha 
tehát száddal Úrnak vallod Jézust, és szíveddel hiszed, hogy Isten feltámasztotta őt a 
halálból, akkor üdvözülsz. A gyülekezethez 2006 óta tartozunk, ahol 
családommal rendszeresen részt veszünk az alkalmakon. Két nagyobb fiam 
itt konfirmált. Hat éve presbiteri tisztséget töltök be. A gyülekezetben a 
férfikör vezetését bízta rám Isten, amit hűséggel teljesítek. Ebben a 
szolgálatban Isten gazdagon megáldott! Erős a vágy bennem, hogy 
tevékenyen részt vegyek az Isten Lelke által ihletett gyülekezeti küldetésünk 
megvalósításában. Úgy gondolom, hogy Isten hív más szolgálati területek 
felé is, úgymint a külső- és belső-misszió, testvérgyülekezeti kapcsolatok 
építése. 

Végül szeretném megköszönni feleségemnek és családomnak, hogy 
támogatnak a szolgálataimban, és a gyülekezet vezetőinek, 
presbitertársaimnak, de különösen a férfiköri tagoknak, akikkel közösen 
megélhettük azt a sok-sok csodát az elmúlt években magunk, családjaink, 
gyülekezetünk és városunk javára. Isten áldja meg gyülekezetünket!  
  



Vincze Jenő presbiterjelölt 
 
1953-ban születtem Kisvárdán. Szüleimmel és Ottó 
öcsémmel 1965-ben költöztünk Szentendrére, azóta 
is szentendrei lakos vagyok. 

A Budapesti Közgazdaságtudományi Egyetemen 
végeztem 1978-ban. Tanulmányaim után a 
külkereskedelemben helyezkedtem el. Munkám és 
külföldi tartózkodásaim során biztos hátteret jelentett 
a családom és a hitem, ami mindig hazahúzott. 

1979-ben nősültem, feleségem, Vincze Mária szintén közgazdász, római 
katolikus vallású, szívesen eljön a mi gyülekezetünkbe is. Két felnőtt lányunk 
van és két unokánk, mindkét lányunk a gyülekezetünkben konfirmált. A 
kisebbik lányom ma is a gyülekezetünk tagja. 

Szorosabb kapcsolatom a gyülekezetünkkel 1996-ban kezdődött, 
felnőttként itt konfirmáltam 2000-ben. 2012-ben lettem pótpresbiter, hat 
évvel ezelőtt választott a gyülekezetünk presbiternek. Jelenlegi szolgálataim 
közé a következők tartoznak: 

- A Szentendrei Református Gimnáziumért Alapítvány kuratóriumi 
tagja vagyok. 

- Tagja vagyok gyülekezetünk gazdasági bizottságának. 

- Rendszeres szolgálatot vállalok a gyülekezet diakóniai 
tevékenységében is. 

Számomra ez utóbbi jelenti a legkedvesebb, szívemhez legközelebb álló 
szolgálatot, melyet szívesen vállalnék a jövőben is. Gyülekezetünkben 180-
190 olyan testvérünk van, akik hetvenévesnél idősebbek. Közülük sokan 
már nem tudnak rendszeresen eljárni istentiszteletre, esetleg más 
alkalmainkra, pedig tudjuk, hogy az egymás iránti szeretetet közösségben 
lehet gyakorolni. Nem szabad róluk sem elfeledkeznünk. Tennünk kell, 
tenni szeretnék azért, hogy érezzék a törődésünket, hogy hozzánk tartoznak, 
nem feledkeztünk meg róluk még akkor sem, ha csak ritkán láthatjuk őket. 
Ha az Úr ad nekem elég testi-lelki erőt a következő években is, akkor 
szívesen tagja, szervezője lennék ennek a szolgálatnak, de más szolgálatnak 
is, ahol Isten dicsőségére, gyülekezetünk javára tudok dolgozni. 
Tiszteld apádat és anyádat” ez az első parancsolat, amelyhez ígéret fűződik, mégpedig 
ez: „hogy jó dolgod legyen, és hosszú életű légy a földön”. (Ef 6,2-3) 


